
  

  
 
VERSLAG EERSTE PROVINCIE LOBBY BIJEENKOMST  
24 MEI 2023 
Namens Caring Farmers en Federatie Agro-ecologische 
boeren 

 
 
Hierbij vind je wat globale notities van de online meeting van 24 mei. Ben je nieuwsgierig? Dan kun je 
het beste de opnames terugkijken (of luisteren).  
Na de introductie gingen we in een paar breakoutrooms uiteen, om per regio kennis te maken en 
ervaringen met provincie lobby te delen. Terugkoppeling: 
 
Vanuit Utrecht – Vincent: 
verzoek: het is nodig om een kortere, bondiger pitch te hebben 
  
Vanuit ZuidHolland - David: bestemmingsplan issues…..veel praten….Bas: we schaken op veel borden, 
hoe krijg je dat op elkaar afgestemd.  
David: we horen vanuit de provincie steeds wel dat ze van ons horen wat wij als groenboeren willen, 
het moet hapklaar zijn, een lijst met uit te rollen aanbevelingen.  
 
Tino (van Wallaart&Kusse): goede toevoeging dat je op verschillende momenten op verschillende 
bestuursniveaus moet spreken.  
  
Noord-Holland+Zeeland: Eva (NH) had geen idee dat er iets van lobby richting provincie bestond….en 
bij John H (NH) komt de provincie steeds op bezoek met de vraag: wat moeten we doen, dus het 
verschilt erg per bedrijf hoe de contacten met de provincie lopen. Alex uit Zeeland heeft met een 
groepje actieve bioboeren wel een brief met aanbevelingen gestuurd naar de provincie.  
Op zich wil de provincie NH wel, er is veel wens om naar groenboeren te luisteren merken we.  
 
Bas: in Rotterdam veel met politieke partijen gezeten, maar het blijkt link dat als je je verbindt aan 1 
partij, dat je dan door de andere partijen wordt weggeveegd. Op het moment dat je door GL wordt 
geadopteerd heb je ineens te maken met die dynamiek…hoe laveer je daarin? Leuk de PvdD maar 
dat is zo een kleine partij… 
 
Tino: klopt, je kunt gekaapt worden door de agenda van een partij , ik zeg altijd te proberen: zoek iets 
er tussenin, je hebt wel een adoptie nodig en dan moet je slim kiezen, pak dan een partij uit de 
coalitie en een partij uit de oppositie, combinatie daarvan is kansrijker 
 
Bas: En bijv als je je aansluit bij de VVD, op economisch vlak de voordelen van groenboeren 
vertellen….hij zei: mijn partijgenoot ging pas naar mij luisteren, toen er een opslot achtige situatie 
dreigde. Dus je kunt hen ook wijzen op situaties dat als er iets dreigt als ze niet goed naar 
groenboeren luisteren.  
 
Tino: ja, ze zijn als de dood voor de waterkwaliteit problemen, dus als je als groenboeren iets voor 
elkaar wil krijgen, ook wel eens laten weten wat er mis gaat als ze niet groenboeren.  
Bert v R: kunnen we leren van XR? Zij hebben een hele goede duidelijke eis. Vraag van Tino: maak er 
1 duidelijke ask van, dat maakt het duidelijker.  



  
Informatie over provincie vorming processen: 
  
Fases en mensen in coalitie vorming proces: 
We zijn nu in concrete onderhandelings proces, in juni/juli zijn ze rond, worden nieuwe 
gedeputeerden benoemd. Is het lobbyen dan afgelopen?  
Bas: ik weet dat het niet zo is, maar ik hoop dat het een x klaar is, wij willen helemaal niet lobbyen, 
wij willen gewoon boeren, werken op ons land.  
 
Tino: daarna is er klein beetje ruimte om paar punten aan te passen. Dan is er reces. Dan eind van de 
zomer worden de coalitie-akkoorden (met globale afspraken) uitgewerkt, dat is waar de bestuurders 
na de zomer mee aan de slag gaan. Die bestuurders zijn nieuw, die willen iets bereiken voor hun 
eigen partij, zich profileren. Dus deze periode is een vruchtbaar moment om in gesprek te komen 
met de provincie.  
 
Martien: ik denk dat het eerst een heftige fase wordt hoe stikstof, Landbouwakkoord via landelijke 
weg hun invloed gaan hebben op de provinciale processen.  
Tino: ja klopt, dat is ook nog aan de hand 
Bas: wie spreken we dan binnen de provincie?  
Tino: slide met vier diersoorten: volksvertegenwoordiger (Statenlid), de bestuurder (gedeputeerde), 
de ambtenaar en de activist. Dit zijn de universele belangen.. 
Jullie mogen jezelf tot activisten rekenen, jullie zitten in de championsleague van de provinciale 
issues.  
  
Een bestuurder scant continu een speelveld, zijn er kansen of bedreigingen voor mijn eigen profiel. 
Hoe weten wij wat de bestuurder dan wil bereiken? Staat op hun website, en wat zegt zo'n persoon 
in interviews/social media, zo krijg je een goed beeld van het zelfgekozen profiel van de bestuurder.  
De volksvertegenwoordiger (staten leden of 2e kamerleden): grootste verschil met gedeputeerde: (er 
zijn on 59 statenleden en max 8 gedeputeerden)….de gedeputeerde is een professional en werkt 
fulltime, en een statenlid werkt parttime.  
Je kunt met een probleem makkelijk terecht bij een Statenlid, dat zijn mensen als jij en ik. Grote 
verschil is dat de gedeputeerde altijd de aandacht op zich heeft gevestigd, als zij iets besluiten of een 
nota uitbrengen, hebben ze altijd een kanaal. Voor Statenleden niet, die hebben niet zomaar de 
aandacht, alleen als ze zich profileren krijgen ze aandacht, kijk mij goed bezig zijn, en dan komen ze 
de volgende x hoger op de lijst. Een Statenlid moet ook iets oppakken, en gebruikt dan de informatie 
die hij/zij toegediend krijgt….vanuit ons bijv.  
 
Je kunt je ook richten tot de ambtenaren. Bij hun werk hoort: geen gedoe.  
Ambtenaren proberen gedoe te vermijden, zij willen heel ordentelijk gestructureerd proces, rustig de 
gedeputeerde begeleiden….alles wat leidt tot gedoe (een rel, een persbericht), wil de ambtenaar 
vermijden. Ze zeggen vaak: als jullie een gezamelijke visie schrijven, dan kunnen we er wat mee, dan 
kunnen ze dus gedoe al bij voorbaat in de kiem smoren.  
Soms kan dat, met een gemeenschappelijk belang, een goede methode zijn, maar soms ook niet en 
moet je juist gedoe veroorzaken.  
Als je dan iets bij ze wil bereiken, dan is het handiger om ze vooraf op de hoogte te stellen als je iets 
van plan bent, als je interview gaat houden of persbericht gaat sturen. Wees met een ambtenaar dus 
open over het proces, vaak leidt dit weer tot gebaren van hun kant naar jou toe.  
  
Fases:  
Ploegen: Nieuwe visie, Onderzoeken mogelijkheden, Plan maken 
Zaaien: Prioriteiten bepalen, beleidsstukken naar buiten, controle Kamer/staten/raad (nu, dus 
juni/juli, nu gaat het om wat) 



Oogsten: Resultaten bekijken (aftredende bestuurders) (na de zomer, dus dan gaat het om wat) 
Bloeien: Successen laten zien, Ambtenaren starten voorbereiding nieuwe periode 
  
Dit is gezien vanuit de Gedeputeerde staten…..de Ambtenaren lopen een jaar hierop vooruit.  
  
Inhoudelijk overtuigen van ambtenaren? Tsja, waarom zouden ambtenaren hun nek uit steken? 
Waarom zouden zij statenleden en gedeputeerden overtuigen dat die iets anders moeten doen. 
Ambtenaren zijn er in de regel om het beleid uit te voeren.  
  
Vraag van Maren:  
Veel mensen hebben passie voor groenboeren en tuinders-zijn. Dat hele lobby is iets waar we ons 
niet teveel mee bezig willen houden. Is het idee dat we een soort groene LTO proberen te 
organiseren?  
Bregje: ja, LTO is een heel groot apparaat…uiteindelijk willen we dat LTO een groene organisatie 
wordt ;) maar ja we merken vanuit de boerenorganisaties dat er behoefte is om het landelijk te 
ontwikkelen, maar in de regios wordt er nu ook veel bepaald, dus het zou fijn zijn om ook de 
groenboeren stem in de regios te laten horen.  
 
Maren: dus een vertegenwoordiging van alle groenboeren in de provincie en dat die 
vertegenwoordiging dan het lobbyen oppakt?  
 
Tino: de effectiviteit van de LTO is tanende, ze draaien al jarenlang hetzelfde riedeltje,…ze zijn nog 
steeds machtig hoor. Maar binnen politci is er een trend dat ze graag met groeneboeren iets 
oppakken, je kunt dus super effectief zijn met 1,5man en een paardekop, als je echt een goed verhaal 
hebt naar de provincie, daar is echt grote behoefte aan. Ik begrijp volledig dat je daar als tuinder of 
boer geen tijd voor hebt, dus we moeten samen bedenken wat er mogelijk is om samen op te 
pakken, samen professionele amateurs zijn, en er geen dagtaak aan hebben.  
 
Sanne: we merken dat er veel gebeurt in de provincie, dus jullie kennis van het gebied is hier nodig, 
als je het samen met je provinciegenoten kunt regelen, de taken kunt verdelen, dan draag je het met 
meer. Daarom zijn we nu samen met Caring Farmers en de Federatie, maar we hopen nog meer 
organisaties aan te sluiten. We moeten ergens beginnen met opbouwen.  
 
Bregje: ja binnen de Federatie werken we op landelijk niveau met die clubs samen, maar eigenlijk 
willen we dat binnen de regios ook opbouwen onder die organisaties, echt een beweging opstarten. 
Het valt niet altijd mee om als groene boer je stem te laten horen, we hebben de stem van andere 
groenboeren in de regio nodig om elkaar te steunen.  
  
Lobbystijlen: er zijn vier lobbystijlen. Alle vier zijn noodzakelijk voor een succesvolle lobby. Meer op 
onze website . Ter inspiratie, wees bewust wat je in huis hebt, steun elkaar.  
  
Sanne: overzicht per provincie waarvan we weten wat er gebeurt, zijn al uitnodigingen op 
gekomen, Zie OVERZICHT met actuele activiteiten. 
 
Bregje: wat ons betreft is het vandaag niet de laatste x dat we elkaar zien, het landbouwakkoord 
komt er op een gegeven moment aan, mocht het komen, dan gaan we een bijeenkomst houden 
waarvoor jullie worden uitgenodigd zodat jullie dan weten van de hoed en de rand. Tussen nu en 
over vijf weken een vervolg op deze avond. Onze suggestie is: kijk of je in de komende periode 
andere boeren waarvan je denkt dat je samen sterker kunt staan in je eigen provincie, in contact 
kunt komen om samen met hen te gaan bekijken hoe je kunt gaan lobbyen, geluid van groenboeren 
beter te laten klinken in de provincie.  

https://docs.google.com/spreadsheets/d/1CV3eaXu-1K30fax4qOQfv7-AERBNAQGsJk0avJrLRcU/edit?usp=sharing


Vanuit landelijk kijken wij hoe we suggesties voor teksten kunnen aanreiken, onderling met elkaar 
delen. Misschien via een appgroep.  
 
Vincent: fijn dat het nog concreet wordt, ja we moeten gewoon gaan beginnen, samen groepjes 
vormen en dit is wel de tijd idd. Mooi als we provinciaal coalites kunnen gaan vormen.  
Bregje: yes, meer groenboeren!  
Dank voor je aandacht. Als je �ps of opmerkingen hebt: sanne@caringfarmers.nl of bregje@ushof.nl  
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